



INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS

www.aija.org

AIJA DOUBLE SEMINAR

- The art of franchising – how to franchise your business
- Restructuring and other answers for companies in financial crisis: Legal and practical solutions in labour and insolvency law

AIJA DOUBLE SEMINAIRE

- L'Art de la franchise – comment franchiser vos affaires
- Restructuration et autres réponses pour entreprises en crise financière : solutions juridiques et pratiques dans le droit du travail et les procédures collectives

1-3 October 2015
1-3 octobre 2015

Frankfurt

GERMANY

With the support of / Avec le soutien de :

KLIEMT & VOLLSTÄDT
FACHANWÄLTE FÜR ARBEITSRECHT

PLUTA 

SALGER
Rechtsanwälte

vanguard



AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS, AND IN-HOUSE COUNSEL, AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED IN BUILDING AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD, BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS, BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS, WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF, AND DISCUSSIONS WITH, COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTEGRAL PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

Introduction

AIJA is pleased to invite you to this double seminar in Frankfurt, the financial capital of Germany and the Eurozone. With the opening of the new European Central Bank, the city became even more cosmopolitan and vibrant. Frankfurt has evolved into one of the most interesting "and multifaceted" cities of Europe. The district around the Central station with all its bars, clubs and restaurants was elected one of the 50 places to go in 2014 by the New York Times.

The Art of Franchising – How to Franchise your Business

Franchising is one of the fastest growing industries. Forecasts say that turnover in the German franchise industry will reach 70 billion EUR in 2015. The USA count almost 800,000 franchise establishments. The expansion of middle-sized franchise businesses, evolving national regulations and the shift from traditional brick and mortar to online sales are shaping the franchise business.

These developments raise a number of legal issues. The seminar will address the most critical topics, from setting up a franchise business to its international expansion. Experts and practitioners will give examples of how to structure an effective franchise distribution network and how to protect the most valuable intellectual property. Various approaches relating to the law of franchising by different jurisdictions will be outlined and different sectors of franchising will be covered.

©Tourismus+Congress GmbH Frankfurt am Main



Attending this event will grant you CLE/CPD credits in most jurisdictions.

Restructuring and other answers for companies in financial crisis: legal and practical solutions in labour and insolvency law

The financial crisis “from 2008” not only had a severe impact on the financial markets, but also on companies worldwide. Banks were not alone in needing to reduce their workforce under the rules of bankruptcy laws, but multi-national groups as well as mid-size companies also struggled with the effects of the crisis. Lawyers needed to understand and work with the special demands of clients’ operations in financial crisis. The headlines have been huge bankruptcies and mass lay-offs.

Restructurings prior to, and after, bankruptcy has been filed require specialist skills and knowledge of the special laws. Employment lawyers therefore need to understand the special rules of employment and insolvency laws. Distressed multi-national companies also require an understanding of international employment laws and their tools and mechanisms for solving the situation. They need their lawyers to understand how to deal with trustees, management, employees, works councils and unions. At the same time employment lawyers are becoming important partners for the management consultants and accounting firms assessing legal ways to bring the company back to calmer waters. Moreover, advising clients in bankruptcy situations often involves high media and political attention as well as significant time pressure. Even though the need for advice in the area of insolvency employment law is increasing, most employment lawyers are still exploring the special requirements and challenges of such situations.





L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. EN PROPOSANT UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET PLAIDOIRIES, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI BÂTISSENT LEUR CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

CURIEUX DE CONNAÎTRE LES DERNIÈRES ÉVOLUTIONS DU DROIT INTERNATIONAL ? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL ? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NON SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS AUSSI DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR VOUS LIER D'AMITIÉ AVEC EUX ? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES ANIMÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES AVEC VOUS ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIÈRES AVANCÉES EN DROIT DES AFFAIRES ? ALORS, L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA OFFRE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER, DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL, AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS AVIS ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DU MONDE ENTIER ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS METTONS L'ACCENT NON SEULEMENT SUR LES COMPÉTENCES JURIDIQUES, MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELS QUE LES CAPACITÉS DE NÉGOCIATION ET DE GESTION, AINSI QUE L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES POUR UN JURISTE AU 21^e SIÈCLE. EN REJOIGNANT L'AIJA, VOUS BÉNÉFICIEREZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET POURREZ DISCUTER AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE « DONNONS PAS DE LEÇONS » – NOUS « PARTAGEONS, NOUS APPRENNONS ET NOUS EN TIRONS DES ENSEIGNEMENTS ».

TOUT EN DÉFENDANT LES PRINCIPES QUI FONT PARTIE INTÉGRANTE DES PROFESSIONS JURIDIQUES PARTOUT DANS LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.



Introduction

En participant
à cet événement,
vous bénéficierez
de crédits CLE/CPD
dans la plupart des
juridictions.

L'AIJA est heureuse de vous inviter à ce double séminaire à Francfort, la capitale financière de l'Allemagne et de la zone euro. Grâce à l'ouverture de la nouvelle Banque centrale européenne, la ville est devenue encore plus cosmopolite et animée. Francfort est aujourd'hui l'une des villes les plus intéressantes et diversifiées d'Europe. En 2014, le New York Times a élu le quartier autour de la gare centrale avec tous ses bars, clubs et restaurants, l'un des 50 endroits à visiter.

L'art de la franchise – Comment franchiser vos affaires

La franchise figure parmi les concepts qui connaissent la croissance la plus fulgurante. Selon les prévisions, le chiffre d'affaires du secteur de la franchise allemande atteindra 70 milliards d'euros en 2015. Aux États-Unis, il existe déjà 800.000 entreprises franchisées. L'expansion des entreprises des franchises de taille moyenne, l'évolution des réglementations internationales et la diminution de la vente traditionnelle au profit de la vente en ligne façonnent le secteur de la franchise. Ces évolutions entraînent beaucoup de problèmes juridiques. Le séminaire abordera les sujets les plus complexes, de la fondation d'un système de franchise jusqu'à son expansion internationale. Des experts et des praticiens donneront des exemples sur la manière de structurer un réseau de distribution de franchise efficace et de protéger la propriété intellectuelle, qui a une si grande valeur. Le séminaire vous exposera différentes approches du droit de la franchise selon différentes juridictions nationales et vous présentera plusieurs secteurs concernés par la franchise.

Restructuration et autres réponses pour entreprises en crise financière : solutions juridiques et pratiques en droit du travail et des procédures collectives

La crise financière de 2008 a eu une grande influence non seulement sur les marchés financiers, mais aussi sur les entreprises du monde entier. Les banques ne sont pas les seules à avoir dû licencier des salariés selon les règles des procédures collectives ; les groupes multinationaux aussi bien que les entreprises moyennes ont également dû faire face à des difficultés en raison de la crise. Les juristes ont dû comprendre les demandes de leurs clients, spécifiques à la crise financière et les traiter en conséquence. Faillites et licenciements se sont dès lors succédés en nombre.

Les restructurations précédant et suivant une procédure de redressement judiciaire requièrent des compétences spécifiques et une connaissance des lois spéciales. Il faut donc que les juristes spécialisés en droit du travail comprennent les règlements spécifiques au droit du travail et aux procédures collectives. Il est donc indispensable que les entreprises multinationales en difficulté comprennent le droit du travail international, ainsi que les outils et mécanismes qui en découlent pour résoudre leurs problèmes. Elles ont besoin que leurs avocats comprennent comment négocier avec les administrateurs judiciaires, les dirigeants, les salariés, les comités d'entreprises et les syndicats. Dans le même temps, les avocats spécialisés en droit du travail deviennent des partenaires importants pour les dirigeants et les experts-comptables dans l'évaluation des moyens légaux qui permettront de sortir l'entreprise de ses difficultés. De plus, il n'est pas rare que les opérations de redressement des entreprises en cessation de paiement attirent l'attention de la politique et des médias et s'accompagnent d'une importante contrainte de temps. Bien que les entreprises en difficulté aient de plus en plus besoin d'être conseillées en matière de droit du travail, des entreprises en difficulté augmentent, la plupart des avocats spécialisés en sont encore à explorer les exigences et défis spécifiques à de telles situations.



Program

The Art of Franchising

Thursday 1 October 2015

- 18.00 Registration at the Hotel Fleming's Deluxe Hotel, Eschenheimer Tor 2, 60318 Frankfurt/ Main
- 19.00 Welcome cocktail at Kliemt & Vollstädt, Thurn-und-Taxis-Platz 6, 60313 Frankfurt/ Main (close to the hotel)
- 21.00 Small group informal dinners will be held at various local restaurants (payable locally, not included in the seminar fee)

Friday 2 October 2015

- 08.00 Registration at the Hotel Fleming's Deluxe Hotel, Eschenheimer Tor 2, 60318 Frankfurt/ Main
- 09.00 Welcome address**
Orsolya Görgényi, Szecskay Attorneys at Law, Budapest, Hungary, President of AIJA
- 09.15 Welcome address and introduction by the OC**
Stephan Dittl, SALGER Rechtsanwälte, Frankfurt, Germany
Pascal Böhner, BARDEHLE PAGENBERG, Munich, Germany
Babak Tabeshian, ARIATHES Rechtsanwälte, Munich, Germany
- 09.30 Why Franchising? An overview of the business of Franchising in Germany**
Torben Leif Brodersen, Director of Deutscher Franchise-Verband eV (German Franchise Association), Berlin, Germany
- 09.50 Setting up a franchise business – a case study**
Moderator:
Babak Tabeshian, ARIATHES Rechtsanwälte, Munich, Germany
Panelists:
Tiffany Dao, Director of "Burririco" Tyritha GmbH, Bonn, Germany
Bernd Hauck, Kellerhals Anwälte, Basel, Switzerland
Jelle Blom, Legal Experience, 's-Hertogenbosch, Netherlands
Vittorio Zattra, PwC Tax and Legal Services, Verona, Italy
- 11.00 Coffee Break
- 11.30 Avoiding damage claims of franchisees – practical experiences of a franchisor**
Matthias Dehe, Managing Director of hairfree GmbH, Darmstadt, Germany
- 12.00 Antitrust and Franchising – navigating the pitfalls**
Speakers:
Bartosz Turno, WKB Wierciński, Kwiecieński, Baehr, Warsaw, Poland
Mario Krogmann, Blaum Dettmers Rabstein, Hamburg, Germany
David Henry, McDermott Will & Emery, Brussels, Belgium
- 13.00 Lunch
- 14.15 Developing, expanding and internationalising a franchise business – an example from the industry**
Moderator:
Horst Chr. Becker, ARIATHES Rechtsanwälte, Munich, Germany
Speaker:
Kai Enders, COO of Engel & Völkers AG, Hamburg, Germany

15.00 Selling and purchasing a franchise unit or the whole network

- Speakers:*
Christophe Héry, Lmt Avocats, Paris, France
David Frølich, Lund Elmer Sandager, Copenhagen, Denmark
Michael Wrede, Querol Vives Wrede Abogados, Barcelona, Spain

16.00 Coffee Break

16.30 - Going international: the challenge of cross-border franchising

- 18.00 Moderator:**
Stephan Dittl, SALGER Rechtsanwälte, Frankfurt, Germany
Speakers:
Nino Sievi, CMS von Erlach Ponce, Zurich, Switzerland
Philippe Bhering, Bhering Advogados, Rio de Janeiro, Brazil
Peter Gregersen, Horten, Hellerup, Copenhagen, Denmark
Griet Verfaillie, PEETERS ADVOCATEN, Brussels, Belgium
Boris Ostroukhov, ALRUD Law Firm, Moscow, Russia

- 20.30 Dinner at a local "Apfelwein" – restaurant Wagner, Schweizer Strasse 71, 60594 Frankfurt/Main

Saturday 3 October 2015

09.30 "Help - my franchisor goes online!" Frictions in cross-channel franchise systems

- Speakers:*
Roberto Crivellini, Mercanti Dorio e Associati, Verona, Italy
Benedikt Rohrßen, Taylor Wessing, Munich, Germany
Pascal Böhner, BARDEHLE PAGENBERG, Munich, Germany

10.30 Coffee Break

11.00 Intellectual property rights: major implications for a franchise business

- Speakers:*
Matteo Casucci, BARDEHLE PAGENBERG, Milan, Italy
Alex Watt, Browne Jacobson, London, United Kingdom
Michel Segers, DBB law, Brussels, Belgium
Stefanos Tsimikalis, TSIMIKALIS KALONAROU, Athens, Greece
Axel Munier, BARDEHLE PAGENBERG, Paris, France

12.00 "War stories" – how to survive Franchise lawsuits

- Speakers:*
David Diris, Kocks & Partners, Brussels, Belgium
Tom Billing, Noerr, Berlin, Germany
Martine de Koning, Kennedy Van der Laan, Amsterdam, Netherlands

12.45 Closing remarks by the OC

- Stephan Dittl**, SALGER Rechtsanwälte, Frankfurt, Germany
Pascal Böhner, BARDEHLE PAGENBERG, Munich, Germany
Babak Tabeshian, ARIATHES Rechtsanwälte, Munich, Germany

13.00 Lunch

- 14.30 / 20.30 Optional afternoon social program and dinner

Program

Restructuring and other answers for companies in financial crisis

Thursday 1 October 2015

- 18.00 Registration at the Hotel Fleming's Deluxe Hotel, Eschenheimer Tor 2, 60318 Frankfurt/ Main
- 19.00 Welcome cocktail at Kliemt & Vollstädt, Thurn-und-Taxis-Platz 6, 60313 Frankfurt/ Main (close to the hotel)
- 21.00 Small group informal dinners will be held at various local restaurants (payable locally, not included in the seminar fee)

Friday 2 October 2015

- 08.00 Registration at the Hotel Fleming's Deluxe Hotel, Eschenheimer Tor 2, 60318 Frankfurt/ Main
- 09.00 Welcome address and Introduction to the Seminar by OC**
Philipp Wiesenecker, Kliemt & Vollstädt, Frankfurt, Germany
Jan-Ove Becker, vangard, Hamburg, Germany
Caroline Pluta, PLUTA Rechtsanwalts GmbH, Augsburg, Germany
- 09.15 Welcome address**
Orsolya Görgényi, Szecskey Attorneys at Law, Budapest, Hungary, President of AIJA
- 09.30 Introduction to international insolvency labor law and recent case law and new developments**
Speakers:
Patricia Oliveira, JuRiDex Avocats, Luxembourg
Nicky de Groot, Doorn en Keizer, Amsterdam, Netherlands
Jan-Ove Becker, vangard, Hamburg, Germany
- 11.00 Coffee Break
- 11.30 Focus on corporate sustainability – successful management of complex staff reduction programs in Germany. A Management Consultant's view.**
Speaker:
Max Scholz, Managing Director of goetzpartners management consultants, Frankfurt, Germany
- 13.00 Lunch
- 14.15 Insolvency proceedings – challenges from a trustee's point of view**
Speakers:
Florian Schiller, PLUTA Rechtsanwalts GmbH, Augsburg, Germany
Jeff Bast, Bast Amron Attorneys, Miami, USA
- 15.15 Retention Management in times of crisis**
Speakers:
Peter Hützen, vangard, Dusseldorf, Germany
Søren Hessellund Klausen, IUNO, Copenhagen, Denmark

16.00 Coffee Break

16.30 - Reduction in force before and during insolvency

18.00 *Speakers:*

- Sebastian Bröckner**, Kliemt & Vollstädt, Frankfurt, Germany
- Sara Ianni**, VISCHER Ltd., Basel, Switzerland
- Almudena Álvarez Otero**, Ontier Espana, Madrid, Spain
- Dylan Casaer**, Olislaegers & De Creus | Awerian, Brussels, Belgium

20.30 Dinner at a local "Apfelwein" – restaurant Wagner, Schweizer Strasse 71, 60594 Frankfurt/Main

Saturday 3 October 2015

09.30 Transferred Restructurings – Transactions in the financial crisis (Part I)

Speakers:

- Adi Seffer**, Primepartners, Frankfurt, Germany
- Miquel Àngel Alonso**, Roca Junyent, Barcelona, Spain
- Rikke Licht Bøtcher**, Andersen Partners, Kolding, Denmark
- Till Hoffmann-Remy**, Kliemt & Vollstädt, Frankfurt, Germany

10.30 Coffee Break

11.00 Transferred Restructurings – Transactions in the financial crisis (Part II)

11.30 The management's liability in insolvency situations (financially and criminal) and key traps to avoid

Speakers:

- Jaime Navarro**, Navarro Llima Abogados, Zaragoza, Spain
- Rebekka Stumpfrock**, Kleiner Rechtsanwälte, Stuttgart, Germany
- Petr Vesely**, Holubova Advokati, Prague, Czech Republic
- Alexander von Saucken**, ROXIN Rechtsanwälte, Munich, Germany

12.45 Closing Remarks to the Seminar by OC

- Philipp Wiesenecker**, Kliemt & Vollstädt, Frankfurt, Germany
- Jan-Ove Becker**, vangard, Hamburg, Germany
- Caroline Pluta**, PLUTA Rechtsanwalts GmbH, Augsburg, Germany

13.00 Lunch

14.30 Optional afternoon social program /
20.30 dinner

Programme

L'Art de la franchise

Jeudi 1^{er} octobre 2015

- 18h00 Enregistrement au Fleming's Deluxe Hotel, Eschenheimer Tor 2, 60318 Francfort/Main
- 19h00 Cocktail de bienvenue au cabinet Kliemt & Vollstädt, Thurn-und-Taxis-Platz 6, 60313 Francfort/Main (à proximité de l'hôtel)
- 21h00 Dîners informels en petits groupes dans différents restaurants locaux (à payer sur place, non inclus dans le prix du séminaire)

Vendredi 2 octobre 2015

- 08h00 Enregistrement au Fleming's Deluxe Hotel, Eschenheimer Tor 2, 60318 Francfort/Main
- 09h00 Mot de bienvenue**
Orsolya Görgényi, Szecskay Attorneys at Law, Budapest, Hongrie, Présidente de l'AIJA
- 09h15 Mot de bienvenue et introduction par le comité organisateur**
Stephan Dittl, SALGER Rechtsanwälte, Francfort, Allemagne
Pascal Böhner, BARDEHLE PAGENBERG, Munich, Allemagne
Babak Tabeshian, ARIATHES Rechtsanwälte, Munich, Allemagne
- 09h30 Pourquoi la franchise ? Un aperçu du secteur de la franchise en Allemagne**
Torben Leif Brodersen, Directeur du Deutscher Franchise-Verband eV (Association allemande de la franchise), Berlin, Allemagne
- 09h50 Formation d'une franchise – étude de cas**
Présentateur :
Babak Tabeshian, ARIATHES Rechtsanwälte, Munich, Allemagne
Participants :
Tiffany Dao, Directeur de « BurritoRico » Tyritha GmbH, Bonn, Allemagne
Bernd Hauck, Kellerhals Anwälte, Bâle, Suisse
Jelle Blom, Legal Experience, 's-Hertogenbosch, Pays-Bas
Vittorio Zattra, PwC Tax and Legal Services, Vérone, Italie
- 11h00 Pause-café
- 11h30 Éviter les demandes de dommages et intérêts de franchisés – expériences pratiques d'un franchiseur**
Matthias Dehe, Gérant de hairfree GmbH, Darmstadt, Allemagne
- 12h00 Antitrust et franchise – éviter les pièges**
Orateurs :
Bartosz Turno, WKB Wierciński, Kwieciński, Baehr, Varsovie, Pologne
Mario Krogmann, Blaum Dettmers Rabstein, Hambourg, Allemagne
David Henry, McDermott Will & Emery, Bruxelles, Belgique
- 13h00 Pause-déjeuner
- 14h15 Développer, élargir et internationaliser une franchise – un exemple du secteur de la franchise**
Présentateur :
Horst Chr. Becker, ARIATHES Rechtsanwälte, Munich, Allemagne
Orateur :
Kai Enders, COO de Engel & Völkers AG, Hambourg, Allemagne

15h00 Vendre et acquérir une unité de franchise ou le réseau entier

Orateurs :

Christophe Héry, Lmt Avocats, Paris, France
David Frølich, Lund Elmer Sandager, Copenhague, Danemark
Michael Wrede, Querol Vives Wrede Abogados, Barcelone, Espagne

16h00 Pause-café

16h30 - Internationalisation : le défi de la franchise transfrontalière

18h00 Présentateur :

Stephan Dittl, SALGER Rechtsanwälte, Francfort, Allemagne

Orateurs :

Nino Sievi, CMS von Erlach Ponce, Zurich, Suisse
Philippe Bhering, Bhering Advogados, Rio de Janeiro, Brésil
Peter Gregersen, Horten, Hellerup, Copenhague, Danemark
Griet Verfaillie, PEETERS ADVOCATEN, Bruxelles, Belgique
Boris Ostroukhov, ALRUD Law Firm, Moscou, Russie

20h30 Dîner à l'« Apfelweinwirtschaft » Wagner, Schweizer Strasse 71, 60594 Francfort/Main

Samedi 3 octobre 2015

09h30 « Help – my franchisor goes online! » Tensions dans les systèmes de franchise cross canal

Orateurs :

Roberto Crivellini, Mercanti Dorio e Associati, Vérone, Italie
Benedikt Rohrßen, Taylor Wessing, Munich, Allemagne
Pascal Böhner, BARDEHLE PAGENBERG, Munich, Allemagne

10h30 Pause-café

11h00 Droit de la propriété intellectuelle : implications majeures pour un système de franchise

Orateurs :

Matteo Casucci, BARDEHLE PAGENBERG, Milan, Italie
Alex Watt, Browne Jacobson, Londres, Royaume Uni
Michel Segers, DBB law, Bruxelles, Belgique
Stefanos Tsimikalis, TSIMIKALIS KALONAROU, Athènes, Grèce
Axel Munier, BARDEHLE PAGENBERG, Paris, France

12h00 « Histoires vécues » – comment survivre aux actions judiciaires en droit de franchise

Orateurs :

David Diris, Kocks & Partners, Bruxelles, Belgique
Tom Billing, Noerr, Berlin, Allemagne
Martine de Koning, Kennedy Van der Laan, Amsterdam, Pays-Bas

12h45 Récapitulatif et observations finales des membres du comité organisateur

Stephan Dittl, SALGER Rechtsanwälte, Francfort, Allemagne
Pascal Böhner, BARDEHLE PAGENBERG, Munich, Allemagne
Babak Tabeshian, ARIATHES Rechtsanwälte, Munich, Allemagne

13h00 Pause-déjeuner

14h30 Programme social optionnel l'après-midi

20h30 Dîner optionnel

Programme

Restructuration et autres réponses pour entreprises en crise financière

Jeudi 1^{er} octobre 2015

- 18h00 Enregistrement au Fleming's Deluxe Hotel, Eschenheimer Tor 2, 60318 Francfort/Main
- 19h00 Cocktail de bienvenue au cabinet Kliemt & Vollstädt, Thurn-und-Taxis-Platz 6, 60313 Francfort/Main (à proximité de l'hôtel)
- 21h00 Dîners informels en petits groupes dans différents restaurants locaux (à payer sur place, non inclus dans le prix du séminaire)

Vendredi 2 octobre 2015

- 08h00 Enregistrement au Fleming's Deluxe Hotel, Eschenheimer Tor 2, 60318 Francfort/Main
- 09h00 Mot de bienvenue et introduction par le comité organisateur**
Philipp Wiesenecker, Kliemt & Vollstädt, Francfort, Allemagne
Jan-Ove Becker, vangard, Hambourg, Allemagne
Caroline Pluta, PLUTA Rechtsanwalts GmbH, Augsburg, Allemagne
- 09h15 Mot de bienvenue**
Orsolya Görgényi, Szecskay Attorneys at Law, Budapest, Hongrie, Présidente de l'AIJA
- 09h30 Introduction au droit de travail international des entreprises en difficulté, jurisprudence récente et nouvelles avancées**
Orateurs :
Patricia Oliveira, JuRiDex Avocats, Luxembourg
Nicky de Groot, Doorn en Keizer, Amsterdam, Pays-Bas
Jan-Ove Becker, vangard, Hambourg, Allemagne
- 11h00 Pause-café
- 11h30 Accent sur le développement durable – la gestion efficace de programmes complexes de réduction d'effectifs en Allemagne. Le point de vue d'un conseiller d'entreprises.**
Orateur :
Max Scholz, Managing Director de goetzpartners conseillers d'entreprises, Francfort, Allemagne
- 13h00 Pause-déjeuner
- 14h15 Procédures de redressement judiciaire – les enjeux d'un administrateur**
Orateurs :
Florian Schiller, PLUTA Rechtsanwalts GmbH, Augsburg, Allemagne
Jeff Bast, Bast Amron Attorneys, Miami, États-Unis

15h15 Gestion de la rétention en cas de crise

- Orateurs :*
Peter Hützen, vangard, Dusseldorf, Allemagne
Søren Hessellund Klausen, IUNO, Copenhague, Danemark

16h00 Pause-café

16h30 - Réduction du personnel avant et pendant la procédure de redressement judiciaire

- Orateurs :*
Sebastian Bröckner, Kliemt & Vollstädt, Francfort, Allemagne
Sara Ianni, VISCHER Ltd., Bâle, Suisse
Almudena Álvarez Otero, Ontier Espana, Madrid, Espagne
Dylan Casaer, Olislaegers & De Creus | Awerian, Bruxelles, Belgique

20h30 Dîner à l'« Apfelweinwirtschaft » Wagner, Schweizer Strasse 71, 60594 Francfort/Main

Samedi 3 octobre 2015

09h30 Restructuration par cession d'actifs – Transactions pendant une crise financière (I)

- Orateurs :*
Adi Seffer, Primepartners, Francfort, Allemagne
Miquel Àngel Alonso, Roca Junyent, Barcelone, Espagne
Rikke Licht Bøtcher, Andersen Partners, Kolding, Danemark
Till Hoffmann-Remy, Kliemt & Vollstädt, Francfort, Allemagne

10h30 Pause-café

11h00 Restructuration par cession d'actifs – Transactions pendant une crise financière (II)

11h30 Responsabilité (financière et pénale) des dirigeants pendant le redressement judiciaire – Principaux pièges à éviter

- Orateurs :*
Jaime Navarro, Navarro Llima Abogados, Saragosse, Espagne
Rebeka Stumpfrock, KLEINER Rechtsanwälte, Stuttgart, Allemagne
Petr Vesely, Holubova Advokati, Prague, République tchèque
Alexander von Saucken, ROXIN Rechtsanwälte, Munich, Allemagne
- 12h45 Observations finales par les membres du comité organisateur**
Philipp Wiesenecker, Kliemt & Vollstädt, Francfort, Allemagne
Jan-Ove Becker, vangard, Hambourg, Allemagne
Caroline Pluta, PLUTA Rechtsanwalts GmbH, Augsburg, Allemagne

13h00 Pause-déjeuner

14h30 Programme social optionnel l'après-midi

20h30 Dîner optionnel

Practical information / Informations pratiques



Seminar Venue

Fleming's Deluxe Hotel Frankfurt city
Eschenheimer Tor 2, 60318 Frankfurt/ Main
Phone +49 69 427 232-0 | Fax +49 69 427 232-999
E-Mail frankfurt-city@flemings-hotels.com
<http://www.flemings-hotels.com/hotels-residences/frankfurt/flemings-deluxe-hotel-frankfurt-city/hotel-zimmer.html>

Online Registration

To register, please go to www.aija.org

Registration Fees

	≤ 10.09.2015	> 10.09.2015
AIJA Member < 35	€ 495	€ 570
AIJA Member ≥ 35	€ 545	€ 620
Non AIJA Member < 35	€ 595	€ 670
Non AIJA Member ≥ 35	€ 645	€ 720
Speaker	€ 495	€ 570
In-house Counsel	€ 495	€ 570
Accompanying person	€ 150	€ 150

The registration fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, lunch on Friday and Saturday, the Thursday welcome cocktail and the Friday dinner.

The accompanying persons' fee includes the welcome cocktail on Thursday and the Friday dinner.

Registration is considered binding immediately, but participation in the event is possible only after full payment of the registration fee.

AIJA will be pleased to provide a certificate of attendance which, subject to the exact CLE/CPD requirements, may be used to obtain the continuing legal education credits in various jurisdictions.

Accommodation

Accommodation is not included in the registration fee and will be at the participant's expense. Each participant must make their own reservation. A select number of rooms, charged at preferential rates, have been reserved at the hotel where the seminar is being held.

Fleming's Deluxe Hotel Frankfurt City
Eschenheimer Tor 2, 60318 Frankfurt/ Main
Phone + 49 69 37003 300 | Fax +49 69 427 232-999
E-Mail frankfurt-city@flemings-hotels.com
<http://www.flemings-hotels.com/hotels-residences/frankfurt/flemings-deluxe-hotel-frankfurt-city/hotel-zimmer.html>
Single room price 159.00 EUR / night (breakfast included)

Please make the reservation under the keyword "International Association of Young lawyers" under the telephone number + 49 69 37003 300. Please note that the contingent is reserved until **September 1, 2015**.

Alternatively and close to Fleming's a few (single and double) rooms are available at:

Turmhotel Frankfurt
Eschersheimer Landstraße 20, 60322 Frankfurt am Main
Phone + 49 69 154050
http://www.turmhotel-fra.de/gb/index_gb.html
Room prices 95.00 – 125.00 EUR (Thursday) and 55.00 – 85.00 EUR (Friday and Saturday) excl. breakfast

Please make the reservation under the keyword "AIJA Frankfurt Seminar". Please note, that the contingent is reserved until **September 9, 2015**

Language

The seminar will be held in English.

Dress code

Business (working sessions) and smart casual (evening program).



Lieu du séminaire

Fleming's Deluxe Hotel Frankfurt city

Eschenheimer Tor 2, 60318 Frankfurt/ Main

Tél. : +49 69 427 232-0 | Fax +49 69 427 232-999

E-mail : frankfurt-city@flemings-hotels.com

<http://www.flemings-hotels.com/hotels-residences/frankfurt/flemings-deluxe-hotel-frankfurt-city/hotel-zimmer.html>

Inscription en ligne

Pour vous inscrire, veuillez vous rendre sur www.aija.org

Frais d'inscription

	≤ 10/09/2015	> 10/09/2015
Membre AIJA < 35	495 €	570 €
Membre AIJA ≥ 35	545 €	620 €
Non-membre AIJA < 35	595 €	670 €
Non-membre AIJA ≥ 35	645 €	720 €
Intervenant	495 €	570 €
Juriste d'entreprise	495 €	570 €
Accompagnant	150 €	150 €

Les frais d'inscription comprennent la participation aux travaux scientifiques de la conférence, la documentation, les pauses-café, les déjeuners du vendredi et du samedi, le cocktail de bienvenue du jeudi et le dîner du vendredi. Les frais d'inscription des accompagnants comprennent le cocktail de bienvenue du jeudi et le dîner du vendredi. L'inscription vous engage immédiatement, mais la participation à l'événement ne sera possible qu'après paiement des frais d'inscription.

L'AIJA se fera un plaisir de vous fournir un certificat de participation, qui, en fonction des conditions exactes des CLE/CPD, pourra être utilisé comme document officiel pour obtenir des crédits de formation continue dans diverses juridictions.

Hôtel

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription et est à la charge du participant. Chaque participant doit s'occuper de sa réservation. Un certain nombre de chambres à des tarifs préférentiels ont été réservées à l'hôtel du séminaire.

Fleming's Deluxe Hotel Frankfurt City

Eschenheimer Tor 2, 60318 Francfort/Main

Tél. : + 49 69 37003 300 | Fax +49 69 427 232-999

E-mail : frankfurt-city@flemings-hotels.com

<http://www.flemings-hotels.com/hotels-residences/frankfurt/flemings-deluxe-hotel-frankfurt-city/hotel-zimmer.html>

Chambre simple : 159,00 EUR / nuit (petit déjeuner compris)

Vous pouvez réserver par téléphone en indiquant le code « International Association of Young Lawyers » sous le numéro + 49 69 37003 300. Ce contingent de chambres est réservé jusqu'au **1^{er} septembre 2015**.

Autre possibilité, proche de l'hôtel Fleming's : quelques chambres (simples et doubles) ont été réservées à l'hôtel suivant :

Turmhotel Frankfurt

Eschersheimer Landstraße 20, 60322 Francfort/Main

Tél. : + 49 69 154050

http://www.turmhotel-fra.de/gb/index_gb.html

Prix des chambres : entre 95,00 et 125,00 EUR (jeudi) et entre 55,00 et 85,00 EUR (vendredi et samedi) sans petit déjeuner.

Vous pouvez réserver en indiquant le code « AIJA Frankfurt Seminar ». Ce contingent de chambres est réservé jusqu'au **9 septembre 2015**.

Langue

Le séminaire se déroule en anglais.

Code vestimentaire

Tenue d'entreprise (pour les séances de travail) et décontractée chic (jeudi et vendredi soir).

Organizing Committee / Comité d'organisation

Stephan Dittl,
SALGER Rechtsanwälte, Frankfurt, Germany,
dittl@salger.com

Pascal Böhner,
BARDEHLE PAGENBERG, Munich, Germany,
pascal.boehner@bardehle.de

Babak Tabeshian,
ARIATHES Rechtsanwälte, Munich, Germany,
tabeshian@ariathes.eu

Philipp Wiesenecker,
Kliemt & Vollstädt, Frankfurt, Germany,
philipp.wiesenecker@kliemt.de

Jan-Ove Becker,
vangard, Hamburg, Germany,
j.becker@vangard.de

Caroline Pluta,
PLUTA Rechtsanwalts GmbH, Augsburg, Germany,
caroline.pluta@pluta.net

AIJA Commissions responsible for the scientific program / Commissions de l'AIJA en charge du programme scientifique :

The double seminar is organized by / Le double séminaire est organisé par :

- the Distribution Law Commission / la commission Droit de la distribution
- the Intellectual Property, Technology, Media and Telecommunications Commission / la commission Propriété intellectuelle, technologie, media et télécommunications
- the Labour Law Commission / la commission Droit du travail
- the Insolvency Law Commission / la commission Droit de l'insolvabilité



“Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law.”

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.



i am aiJa

**INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS**